

迦密愛禮信小學

中文科口試題型

| | 小一 | 小二及小三 |
|----|--|--|
| 題型 | <ul style="list-style-type: none">● 朗讀已教課文。(每次必考)◇ 與老師簡單交談；或簡單描述圖畫。 | <ul style="list-style-type: none">◇ 三人小組交談：就簡單生活事情互相交談 2 分鐘；或◇ 看圖說故事：依四格圖畫講述一個完整故事，限時 1 分鐘。 |

| | 小四 | 小五及小六 |
|----|---|--|
| 題型 | <ul style="list-style-type: none">◇ 小組討論：就簡單生活事情討論 3 分鐘，需有簡單理據；或◇ 看圖說故事：依三幅、兩幅或一幅圖畫講述一個完整故事，限時 1 分鐘。 | <ul style="list-style-type: none">◇ 小組討論：就簡單生活事情討論 3 分鐘，需有立場及恰當理據，討論後直有結論；或◇ 個人生活報告：用 1 分鐘講述一件生活事情。◇ 看圖說故事：按一幅圖畫的提示，並想像圖畫以外的情節，使故事完整，限時 1 分鐘，。 |

注意：

說話時需注意吐字清晰(避免懶音)，

語速不宜太快或太慢，

聲量要大一點，

用恰當的詞彙。

| |
|------------------------|
| Oral Exam Paper |
|------------------------|

Components for P.1-3**Exam 1**

| Items | Description |
|--|---|
| Spontaneous language Use & teacher-student interaction | - To greet people and respond to greeting - Expression of personal experience |
| Reading aloud | Select passages from P.1 pupils' textbook or story books. Unseen passages related to the taught topics for P.2 – P.3 |
| Expression of personal experiences | 3 questions (e.g. Who, What, When, Where, Why...) will be asked about pupils' personal experiences |

Exam 2

| Items | Description |
|--|---|
| Spontaneous Language use & teacher-student interaction | - To greet people and respond to greeting - Expression of personal experience |
| Picture description | Pupils are required to answer questions (e.g. Who, What, When, Where, Why...) with reference to given pictures. |

Exam 3

| Items | Description |
|--|--|
| Spontaneous Language use & teacher-student interaction | - To greet people and respond to greeting - Expression of personal experience |
| Picture description (P.1) | Pupils are required to answer questions (e.g. Who, What, When, Where, Why...) with reference to a picture. |
| Mind-map (P.2-3) | Pupils are required to answer questions (e.g. Who, What, When, Where, Why) with reference to a mind-map. |

Components for P.4-6**Exam 1**

| Items | Description |
|--|--|
| Spontaneous Language use & teacher-student interaction | - To greet people and respond to greeting - Expression of personal experience |
| Reading Aloud | Unseen passages related to topics pupils have learnt |
| Expression of personal experiences | 5 questions (e.g. Who, What, When, Where, Why...) will be asked about pupils' personal experiences related to topics of read aloud |

Exam 2 & 3

| Items | Description |
|---|---|
| Spontaneous Language use & teacher-student interaction | - To greet people and respond to greeting - Expression of personal experience |
| Picture Description / Presentation (with mind-map/pictures/table and guided questions) | Pupils are required to describe the picture / mind-map with the prompt given. (P.4 - 1 minute; P.5 – 1.5 minutes; P.6 – 2 minutes) |